
Ročník 11, číslo 1 5. dubna 2013

Zveme Vás
Neděle 7. dubna

Senior klub
KD, od 15 hod.

Pátek 12. dubna
Noc s Andersenem

Na tradiční nocování s pohádkami, hraním 
a světluškovým průvodem Vás zve místní 

knihovna, přihlášky a bližší informace 
na webových stránkách nebo v knihovně. 

Úterý 30. dubna
Slet čarodějnic

Malé - velké, mladší - starší, hodné – 
zlobivé,  čarodějnice - čaroděje zveme 

na veselý let obcí.
Těší se na Vás vaše kolegyně z Klubu žen. 

Bližší info o čase, trase, příp. změně 
termínu se dozvíte z hlášení rozhlasu nebo 

z vývěsek OÚ.

Neděle 5. května
Senior klub

KD, od 15 hod.

10. – 12. května
Memoriál R. Knolla

Kvalifikační zkoušky loveckých psů 
s celorepublikovou účastí,
srdečně zve MS Bukovina

Popovické rybníky a chata MS

Neděle 12. května
Vystoupení ke Dni matek

Tradiční poděkování maminkám tancem 
a písničkou od dětí z Popovjánku, 

z mateřské a základní školy a školní 
družiny. 

KD, od 15 hod

Sobota 18. května
Popovický jarmark řemesel 

Regionální přehlídka dětských verbířů
Viz. pozvánka

Sobota 1. 6. 
Pohádkový les

Tradiční, oblíbená a hojně navštěvovaná 
oslava dne dětí v režii Klubu žen: veselá 

cesta pohádkovým lesem, sladké odměny, 
nafukovací atrakce, malování na obličej 

a na závěr diskotéková show.
Start od 14.30hod, parkoviště u Amfíku

Dovolujeme si Vás srdečně pozvat na V. ročník Popovického jarmarku ře-
mesel, který se uskuteční dne 18. května v prostorách za kulturním domem 
v Popovicích. Jarmark jsme se vzhledem k jeho náročnosti jak na organizaci, 
tak na finanční zajištění rozhodli pořádat vždy s roční pauzou. Nedílnou sou-
částí našeho jarmarku se stala Regionální soutěžní přehlídka dětských verbířů, 
kterou společně s námi organizuje Občanské sdružení Kunovjan a jejíž finále 
probíhá v rámci Mezinárodního dětského folklorního festivalu Kunovské léto. 
Mladí verbíři se představí publiku od 13.30 hod. Jejich výkony bude hodnotit 
odborná porota složená ze zkušených tanečníků verbuňku a ke zpěvu i „pod 
nohy“ jim zahraje CM Mladí Burčáci s primášem Zdeňkem Staškem. Od 15 ho-
din začne na jevišti další kulturní program, kde vystoupí FS Buchlovice, FS Voni-
ca ze Zlína a FS Kopaničár ze Starého Hrozenkova. Program zpestří také mužský 
a ženský sbor z Kudlovic. Naši obec bude zastupovat dětský soubor Popovjá-
nek. Řemeslný jarmark otevře své pomyslné brány již ve 13 hodin. Těšit se mů-
žete na pestrou přehlídku lidových řemesel a výrobků. Pro dětské návštěvníky 
bude připravena soutěž „Řemeslo má zlaté dno“ aneb „O medový koláček“.  Děti 
se pak mohou také vyřádit na nafukovacích atrakcích, nebo se díky malování 
na obličej stát na chvilku třeba motýlem, tygříkem či pohádkovou bytostí. Kaž-
dý si určitě najde nějakou radost, kterou si zpříjemní sobotní odpoledne. Může 
potěšit sebe či své blízké drobným dárkem z dílny vystavujících řemeslníků, 
chuťové buňky jistě potěší vyhlášenými zabíjačkovými specialitami, popovský-
mi vdolečky nebo jinými pochutinami. Hrdlo možno svlažit dobrým točeným 
pivem či lahodným vínem ze sklepů popovických vinařů. A oči i uši návštěvníků 
potěší vystoupení folklorních souborů, lidových muzik a pěveckých sborů. A vy 
na oplátku potěšíte nás, když pozvete své rodiny a známé a přijdete se bavit 
s námi. Velmi se na vás těšíme a doufáme, že se přijdete podívat v hojném po-
čtu a s veselou náladou. Akce se koná za každého počasí, v případě deště se 
kulturní program i větší část jarmarku přesune do prostor KD. Ale když se při-
mluvíte, tak snad nás společně potěší i rozesmáté sluníčko.

 A. Kadlčíková za SPOT Slunéčko

POZVÁNKA
Popovický jarmark řemesel

Jarní úklid
Vážení a milý spoluobyvatelé naší malebné větrné hůrky, 
počasí nám zatím moc nepřeje a vůbec se nezdá, že je za námi první jarní den. Ale 

i přes stále panující mrazíky jste jistojistě zahlédli první vyrašené pupeny a kvítky 
na keřích a stromech. A taky tu máme další důležitý fakt, který nám oznamuje, že se 
proudilo jaro. Roztál sníh a při prvních slunečných procházkách si možná řada z vás 
nemohla nevšimnout hromádek toho, co do lesa nepatří. Předminulý rok proběhlo 
čištění docela v hojném počtu a s více než chvályhodným výsledkem, proto doufám, 
že tentokrát opět přispějete rukou k dílu a budete se moct radovat probouzením 
přírody ještě o to více. Očistná kůra přírody v okolí naší obce se bude konat v so-
botu 13. dubna. Sraz všech dobrovolníků je v 13.30 hodin u sklepa ČZS. Vezměte 
si rukavice a doporučujeme pevné, nejlépe nepromokavé boty. Pytle na odpadky 
i jejich odvoz bude zajištěn. Po skončení této ekologické expedice bude pro všechny 
účastníky připraveno malé občerstvení. V případě nepříznivého počasí se akce usku-
teční v pozdějším termínu. Těšíme se na všechny, kdo se připojí k dobru přírody i nás 
všech. Petra Nováková

Další zasedání zastupitelstva obce 
se uskuteční 23. dubna 2013  

od 19 hodin na obecním úřadě.
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Svoz nebezpečného odpadu

Pytlový svoz papíru

Pohlednice obce a mapy

středa 10. dubna 2013 
Sběrná místa:
u horního kříže 15.00 - 15.30 hod. 
u čp. 23 (naproti ZŠ) 15.30 - 16.30 hod. 
a v ulici 1. máje  16.30 - 17.00hod.

Nebezpečný odpad:
Filtrační materiály, rozpouštědla, pest-
icidy, oleje a tuky, barvy, lepidla, léčiva, 
pneumatiky – bez disků!!!, obaly obsa-
hující zbytky nebezpečných látek, zářiv-
ky, baterie (monočlánky), akumulátory, 
televizory, monitory. Ostatní elektrood-
pad prosím odevzdávejte až do putov-
ního kontejneru, který bude v naší obci 
přistaven v měsíci květnu.

Papir v modrých pytlích s logem Rum-
poldu bude svážen v pátek 12. dubna 
a pátek 14. června. Pytle naplněné letá-
ky, novinami či jiným starým papírem 
připravte včas ke sjízdné komunikaci. 
I tento způsob třídění je společností Eko-
kom vyhodnocován pro výpočet bonusu 
a peněžité odměny pro obec, která sni-
žuje vysoké náklady na svoz a likvidaci 
komunálního odpadu. Pytle dostávaly 
domácnosti zdarma při úhradě poplat-
ku za KO. Další pytle si můžete zakoupit 
na obecním úřadě. Cena je 10,- Kč.

Nové pohlednice obce jsou k dostá-
ní na obecním úřadě nebo v prodejně 
ENAPO v Popovicích. Cena je 5,- Kč/ks. 
Na OÚ můžete také koupit malovanou 
mapu Uherskohradišťska – pěkně zpra-
covaná mapa v měřítku 1:65.000 s malo-
vanými znaky obcí a jejich zajímavostmi 
a s informacemi o jednotlivých obcích. 
Cena mapy je 45,- Kč.

Z jednání zastupitelstva obce
Oproti plánovanému termínu zasedání, který byl určen na 18. února 2013, bylo za-

sedání zastupitelstva svoláno na 28. ledna 2013. Důvodem k dřívějšímu termínu ko-
nání zasedání bylo vyhlášení výzvy s termínem pro podání žádosti o dotace posky-
tované Zlínským krajem a Ministerstvem pro místní rozvoj a také potřeba schválit 
místo rozpočtového provizoria, rozpočet obce na rok 2013. Zastupitelstvo na tomto 
zasedání přijalo usnesení v tomto znění:

Zastupitelstvo obce Popovice 
1. schvaluje program zasedání
2. určuje zapisovatelem Františka Bajaju, ověřovatelem zápisu Františka Vlka a Zdeň-
ka Kočíře a volí návrhovou komisi ve složení Radomír Malina a Stanislav Sedláček
3. bere na vědomí rezignaci člena zastupitelstva Dušana Vlčnovského i náhradníků 
Silvestra Dědka, Pavla Šáchy a Jitky Šnajdarové na mandát zastupitele či náhradníka 
a bere na vědomí, že dle zákona 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí zů-
stane mandát až do dalších voleb do zastupitelstev obcí uprázdněn
4. a) schvaluje návrh rozpočtu obce pro rok 2013
4. b) schvaluje Místní program obnovy venkova – rozpočtový výhled investičních 
akcí a větších oprav v obci Popovice pro rok 2013 – 2017
5. a) schvaluje podání žádosti o dotaci na projekt „Hrajeme si na zahradě“ z Podpro-
gramu Ministerstva pro místní rozvoj: Podpora obnovy a rozvoje venkova a v přípa-
dě realizace čerpání prostředků na dofinancování z rezervy hospodaření obce
5. b) schvaluje Návrh smlouvy o dílo, kde zhotovitelem je ARTORY s. r.o., Olomouc, IČ 
26814960 a předmět smlouvy zpracování projektové žádosti, organizace výběrové-
ho řízení a projektový management
5. c) schvaluje podání žádosti o dotaci na projekt „Rekonstrukce osvětlení a elektro-
rozvodů v budově základní školy z Podprogramu na podporu obnovy venkova vy-
hlášenou Zlínským krajem a zahrnutí potřebných výdajů do rozpočtu obce pro rok 
2013 
5. d) schvaluje podání žádosti o dotaci na obnovu památky místního významu Pa-
mátné místo Štočky z Fondu kultury Zlínského kraje a zahrnutí potřebných výdajů 
do rozpočtu obce pro rok 2013
5. e) schvaluje podání žádosti o dotace z výzvy vyhlášenou MAS Dolní Poolšaví 
z Programu rozvoje venkova Státního zemědělského intervenčního fondu na výmě-
nu oken a podlahové krytiny v budově mateřské školy
6. a) schvaluje návrh smlouvy o dílo na zhotovení nové podlahy jeviště kulturního 
domu, kde dodavatelem tohoto díla je p. Rostislav Matuška – Podlahářství, Ostrož-
ská Nová Ves    
6. b) schvaluje návrh smlouvy o dílo s firmou Stolářství - Bronislav Švec, Popovice, 
kde předmětem smlouvy je dodání čalouněných židlí pro vybavení sálu kulturního 
domu 

Další jednání zastupitelstva se uskutečnilo 5. března a bylo na něm přijato toto 
usnesení:
Zastupitelstvo obce Popovice
1. schvaluje program zasedání
2. určuje zapisovatelem Františka Bajaju, ověřovatelem zápisu Radomíra Malinu 
a Janu Bárovou a volí návrhovou komisi ve složení Stanislav Sedláček a Ivo Horna
3. bere na vědomí zprávu o realizaci a přípravách realizace investičních akcí a oprav 
na majetku obce a zprávu komise pro historii a pamětihodnosti obce
4. a) schvaluje návrh smlouvy o dílo č. 54513/1770 kde zhotovitelem je společnost 
MONTPLAST Uh. Brod s. r. o., se sídlem U Olšavy 2541, Uherský Brod, IČ 29266190 
a předmětem díla je zhotovení a montáž plastových oken budovy Mateřské školy 
Popovice
4. b) schvaluje návrh kupní smlouvy na odkup pozemku parc. č. 3195 - lesní poze-
mek, o výměře 193 m2 v k.ú. Popovice u Uh.Hradiště, kdy kupní cena je dohodnuta 
ve výši 2.895,- Kč 
4. c) schvaluje na základě metodického pokynu Zlínského kraje zrušení bodu 4. f ) 
usnesení č. 6/2012 ze dne 18. 12. 2012, týkající se schválení návrhu smlouvy o zabez-
pečení požární ochrany mezi Obcí Popovice a Městem Kunovice
4. d) schvaluje návrh Veřejnoprávní smlouvy mezi městem Kunovice a obcí Popovice 

Zdravotní středisko Popovice
Ordinační hodiny - duben 2013 
Úterý 2. 4. 7 – 11
Čtvrtek 4. 4. 14 – 16
Úterý 16. 4. 7 – 11
Úterý 23. 4. 7 – 11
Úterý 30. 4. 7 – 11

Na obecním úřadě máte možnost si 
ještě zakoupit:

J. Jilík „ Olšava ví svoje“ 210,- Kč
J. Jilík „ Jdu Slováckem krásným II.“ 200,- Kč
Turistická mapy Chřiby a okolí 45,- Kč
CD kapely Děvčice „Ráda tančím, ráda piju“ 150,- Kč

Zcela zdarma si můžete vyzvednout: In-
formační mapu oblasti Uherské Hradiště 
a okolí.



Popovské listy

3

Srandohled
Milí moji, vitám vás v tom povelikonočně 

vánočním čase. Vrce ně hlavú, co mysleli tým 
globálním oteplováním, dyž místo sadění er-
teplí odhazujeme snih! Ale na druhú stranu 
dyž vidím jaké kusy sa dějú v tem našem stá-
tečku aj v celém světě, tož sa ani nedivím, že 
sa na to slúnko nechce dívat! Všecí furt nekde 
ponáhlajů a já také poslední dobú nejčastěj 
vypúšťám z huby slovo: „Nestíhám“. Stejně tak 
sem nestíhala ani před Velikonocama, tož sem 
si vzala půl dňa dovolené, že aspoň něco doma 
pochystám. Už sem sa štrachala dom, když sem 
dostala z domu esemésku: „Dojdi už dom, já sa 
tu bójím“. Přečetla sem si ju eště dvakrát a pro jis-
totu sa podívala na odesílatela, opravdu to byla 
zpráva od našeho plnoletého potomka. Zrych-
lila sem tempo spíš ze zvědavosti než obavú, 
že je naše dítko v nebezpečí. Už mezi dveřama 
sem dostala potřebné informace:. „Pustila sem 
proběhnút Vikiho (to je náš další domácí mazlí-
ček – zakrslý králík), furt sem ho měla na očách 
a najednú sa ztratíl. Už sem třikrát prolézla celý 
barák a nemožu ho najít! Já sa tu sama ze sebú 
bójím, asi mám halucinace!“ Samozřejmě sem 
nevěřila a s nadhledem borca, co všecko vyřeší, 
sem se pustila do zběžné prohlídky. Po prvním 
kole byl nadhled fuč. Při druhém kole prohlídky 
už o dost podrobnější, sem začala mět dojem, 
že blbnu. Při třetím kole hledání, dyž už sem sa 
dívala aj do trúby a ledničky, pocit halucinací, 
přepadl aj mně. To néni možné. Tož vypařit sa 
nemohl, ven utéct neměl kama, tož kde tá oha-
va je? Už sme na tom byly obě tak blbě, že sme 
vyřvávali pobaráku : „Viky, Viki, pošém, na, tady 
máš něco dobrého!“ a doufaly že, se bílý ďábel 
objeví. Nestalo se. Nic, mosíme na to jít syste-
maticky – prohledat všecko znovu a s batérkú. 
Vzali sme to od vrchu až důle, bez přemýšlání 
nad tým, jak by mohl králík otevřít dveře, slézt 
do sklepa a eště za sebe dveřa zavřít. Znovu na-
hlédnút do trúby aj ledničky a za skříně. Jak sem 
znovu posvítila do uzunké mezery mezi zďú 
a skříňama, zasvítilo tam cosi bílého. Bylo jasné, 
že sme útěkářa dohnali. Jak se tam dostál, sme 
nezistili. Aj dyž je druhu „zakrslý“ pomaličku sa 
blíží pekáčovéj váze. Proto aj vyprošťování pro-
bíhalo dramaticky. Že bysme stěhovaly půlku 
kuchyně o tom sme ani neuvažovaly. Tak přišla 
na pomoc metla, lepačka, noviny a nevím co 
eště. Když byl konečně lapený, zželelo se ně ho 
a říkám: Měla bys mu něco dat , aby zapomněl 
na ten stres. Céra sa na mně podívala s výrazem 
pochyb o mojém zdravém rozumu „Mohla bych 
mu dat.... pořádně za ušiska! Tož tak, nekde sa 
hledajú velikonoční vajca u nás zajíc. Přesto 
všecko byly Velikonoce moc vydařené. Aj přes 
budíček, kerý nám šlaháči zpívali už ve štyry ho-
diny ráno. Aby sme brzo našli aj to zatúlané jaro 
přeje všeckým Vaša starostka Nováčka.

Dvě třetiny školního roku máme za sebou

Rok s rokem se sešel a my jsme se opět připravovali na zápis našich budoucích 
prvňáčků. Prozatím ještě školkáčci se do školy vydali dne 5. února. Přišlo jich 21 a pl-
nili různé úkoly ve dvou třídách. Za odměnu a jako vzpomínku na dnešní den pak 
dostali diplom a veselého šaška. Věříme, že se jim ve škole líbilo a že se již těší na svůj 
první školní den. Do lavic by tak po letních prázdninách mělo usednout 18 prvňáč-
ků. Na rozdíl od prozatím bezstarostných předškoláčků mají naši školáci za sebou 
již dvě třetiny školního roku. V posledních třech měsících je však čeká ještě mnoho 
práce. Kromě každodenního učení je ale čekají také příjemnější chvilky. V nejbližších 
dnech se v případě příznivého počasí chystá družina do Amfiku Bukovina na inter-
aktivní výstavu Učíme se hrou. Zúčastnit se budou moci i děti, které běžně do dru-
žiny nechodí. V dubnu nás pak čeká spaní ve škole, tentokrát s bratry Čapkovými. 
V květnu se zúčastníme vystoupení ke Dni matek, které pořádá Popovjánek. Den 
Země stráví celá škola v okolí popovických rybníků. Koncem školního roku k nám 
přijde policistka, která žáky poučí o tom, jak se chová a jakou výbavu má mít správ-
ný cyklista, taktéž uspořádáme sběr papíru. Asi nejvíce se naši žáčci těší na školu 
v přírodě, na kterou vyrazíme v červnu. V tu dobu již bude zřejmě uzavřena většina 
známek, takže si školu v přírodě všichni pořádně užijeme. Přejeme všem žáčkům, 
aby zbývající měsíce školní povinnosti zvládli co nejlépe, odměnou jim budou dvou-
měsíční letní prázdniny.  L. Falešníková

Tak jsme ve škole vítali jaro. foto: L. Křiváková

podle § 29 odst. 1. písm. m) zákona č. 133/1985 Sb., o požární ochraně ve znění poz-
dějších předpisů o zabezpečení výkonu samostatné působnosti v oblasti spoluprá-
ce se sousedními obcemi při plnění úkolů k zabezpečení požární ochrany
4. e) schvaluje návrh smlouvy o zřízení věcného břemene k pozemku parcela č. 5031 
v k. ú. Popovice u Uh. Hradiště spočívající v právu zřídit a provozovat plynárenské 
zařízení „Prodloužení plynovodu Nad Vinohrady, Popovice“ oprávněným JMP Net s. 
r. o, se sídlem Brno, IČ 27689841
5. a) schvaluje povolení uspořádat věcnou tombolu na akcích zájmových sdružení 
se sídlem v obci, kdy celková hodnota věcné tomboly nepřesáhne částku 50.000,-Kč 
a povolení tomboly není zpoplatněno
5. b) schvaluje poskytnutí účelového příspěvku ve výši 5.000,- Kč příjemci ČMMJ OMS 
Uh. Hradiště, o. s., se sídlem Uherské Hradiště, Palackého nám. 293, IČ 677 77 872, 
na úhradu nákladů spojených s pořádáním akce „Memoriál Richarda Knolla“
5. c) schvaluje poskytnutí účelového finančního příspěvku ve výši 5.000,- Kč příjemci 
ČsOL – Jednota Valtice, se sídlem Valtice 974 na úhradu nákladů spojených s realiza-
cí projektu „Legie 100“
5. d) schvaluje podání námitek k záměru „Vyhlášení Přírodní památky Popovické 
rybníky a jejího chráněného území“ předloženého Krajským úřadem Zlínského kraje 
- odborem životního prostředí a zemědělství, a současně souhlasí s podání žádosti 
o svolání veřejného projednání tohoto záměru
5. e) bere na vědomí Závěrečný účet Mikroregionu Dolní Poolšaví, svazku obcí za rok 
2012, Návrh rozpočtu na rok 2013 Mikroregionu Dolní Poolšaví  a Rozpočtový vý-
hled Mikroregionu Dolní Poolšaví na období 2014 – 2016.
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Mateřská škola
I když to zatím tak nevypadá, zahrádkářům 

začíná opravdová sezona. Utíká to, i první 
jarní den byl o den dříve, než jsme se učili – 
snad se astronomové nepletou. Ale na ranní 
ptačí koncert kalendář nemá vliv, tak je to 
v pořádku. 

Krátce se vrátím k minulému roku v naší ZO 
ČZS. Členská základna je v posledních letech 
u nás stabilizována, máme 94 členů. Rádi při-
vítáme nové, hlavně mladší členy, kteří přine-
sou nové pohledy na fungování organizace – 
ověřeno na posledních výstavách vín, jejichž 
úroveň roste. Vloni jsme se podívali na jarní 
Floru Olomouc a také na už tradiční dechov-
kový zájezd do Dubňan. S obsazením auto-
busu nám pomohli zahrádkáři z Podolí. Vinaři 
navštívili celostátní výstavu vín ve Vracově. 

Prakticky celou činnost naší organizace 
umožňuje provoz pálenice. Vloni jsme pá-
lili zase jen 2 měsíce, vcelku bez problémů 
s technologií, problém byl s chladící vodou 
vlivem suchého roku, kdy vyschly i potoky 
v okolí. Pomohla nám studna v Přesných od-
litcích u Dědků. 

Začátkem letošního února byla výroční 
členská schůze ZO ČZS, na které byla zhod-
nocena činnost organizace a přijat plán akcí 
na letošní rok. Také jsme poděkovali vedou-
címu pálenice Antonínu Burešovi, který končí 
v pálenici, ale slíbil, že  případně vypomůže 
s provozem. Schůzi zahájily opět soubory 
Popovjánek a SEN, k tanci i poslechu zahrála 
Boršická čtyřka. 

Druhá největší akce (v pořadí) byla letošní 
tradiční už 35. Josefovská výstava vín, která 
zaznamenala dosud největší účast zájem-
ců. Svědčí to o rostoucí úrovni výstavy, co se 
týká organizace i prostředí v kulturním domě. 
K ochutnání bylo připraveno 464 vzorků vín. 
Je třeba poděkovat organizátorům za práci, 
která začíná někdy v únoru a končí umytím 
cca 800 lahví po výstavě. A taky našim degu-
státorům, kteří jezdí na degustace po okolí 
a tak nás reprezentují a získávají kontakty. 
Nechci zapomenout též na podporu Obecní-
ho úřadu, který nám umožňuje dlouhodobé 
obsazení kulturního domu při této akci. Líbila 
se i výstavka prací dětí z naší školy, věnovaná 
vinařům. Výtvory dětí budou opět vystaveny 
v kulturním domě 12. května při příležitosti 
tradičního vystoupení souboru Popovjánek 
věnovaného maminkám k jejich svátku. 

Připravujeme zájezd na jarní prodejní vý-
stavu Floria do Kroměříže a to na čtvrtek 4. 
dubna. Opět pojedeme, pokud bude zájem, 
na přehlídku dechových hudeb do Dubňan. 
Termíny závazných přihlášek budou vyhlá-
šeny místním rozhlasem. Takže zahrádkářům 
zbývá už jen práce a dosazení stromků, kte-
ré nějaký lotr (lotři) ukradl ve vinohradech 
(víc jak 30 ks). K té práci na zahrádkách všem 
přeji úspěch a zlodějům ať upadnou ruce. 
 J. Vratislavský

V mateřské škole se opět blíží zápis nových dětí. Proběhne v týdnu od 15. do 19. 
dubna 2013. V tomto termínu si mohou rodiče vyzvednout ve školce žádost o přijetí. 
Přihlásit se mohou děti narozené do 30. 6. 2011. Jenom připomínám, že děti mohou 
do školky nastoupit až po dovršení věku 3 let. Přihlášku potvrzenou lékařem je nutno 
ale podat v uvedeném termínu. V současné době se s dětmi chystáme vítat jaro, ale 
počasí nám tento záměr už několikátý týden kazí. Učitelky ale mají spoustu námětů 
a činností, kterými dokážou děti zaujmout i pobavit. V pondělí 25. března naše před-
školačky předvedly svůj taneční aerobic v Kongresovém centru ve Zlíně, na přehlídce 
mateřských škol Zlínského kraje nazvanou Zlínský škrpálek. Byly moc šikovné. Ostatně 
tímto vystoupením nadchly publikum a získaly cenu diváka na popovické akci „Popov-
ská hvězda aneb Nevaž se, odvaž se“. Velmi úspěšná byla i velikonoční dílna s rodiči. Se-
šlo se nás opravdu hodně a v příjemné atmosféře děti společně s rodiči tvořili na téma 
Velikonoce. Do konce školního roku čeká na předškoláky dopravní kurs, na všechny 
oslava svátku maminek a velký společný výlet. S rodiči se potkáme na opékání u chaty 
a na besídce, kde budeme předškoláky pasovat na školáky. Ti si také vyzkoušejí, jak se 
ve školce spí přes noc a potom se už rozjedeme na prázdniny. Během prázdnin bude 
školka zavřená a budou v ní probíhat stavební práce. H. Sedláčková

Jarní zprávy od 
zahrádkářů

Zimní procházka a povídání o lese. 

Dílničky se těšily velkému zájmu dětí i rodičů.
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Letošní masopustní 
sobota připadla na  9. 
února, kdy  se v Popo-
vicích konala tradičně 
velmi oblíbená akce 
-  maškarní ples spo-
jený s pochováváním 
basy opět  v režii Klu-
bu žen. K popovským 
maškarním plesům 
kromě krásných a ná-
paditých masek patří 
také již každoročně 
očekávané vystoupení 
místních žen  s netra-
dičním a vždy originál-
ním pochováním basy. 
V letošním roce opět 
jako režisérka a cho-
reografka Jitka Nová-
ková nezklamala a vr-
cholem večera bylo 
vystoupení inspirované nám velmi dobře známou filmovou 
pohádkou Mrazík. Kromě místních členek se do nácviku také 
zapojili někteří popovjané, ale také ochotníci z Tupes, Babic 
a Těšova. Samozřejmě nemohly chybět hlavní postavy Ivánek, 
Nastěnka, Marfuška, babička, baba Jaga, chaloupka na kuřích 
nohách (v nápaditém provedení Jirky Nováka), loupežníci, 
Mrazík se svojí berlou mrazilkou, dědeček Hříbeček a samo-
zřejmě báryšně. A z důvodu jaké „nemoci“ nás letos basa 
opustila? Bohužel byla v těsné blízkosti berly mrazilky a tak 
se stalo, že místo Nastěnky nám umrzla chuděra basa.  Nechť 
odpočívá v pokoji!  Ale to už jsme na konci, a jaký byl průběh 

celého plesu? Na úvod 
Klub žen předvedl ta-
neční vystoupení – ta-
nec berušek, který byl 
odměněn velkým po-
tleskem. V dalším vstu-
pu naběhli na parket 
členové Hopsáku ála 
figurky z „Človeče ne-
zlob se“. Ozdobou ce-
lého plesu, kromě sa-
motných členek, byly 
přítomné masky  - již 
zmíněné figurky, be-
rušky, ale také pastel-
ky, čarodějnice, pří-
znivci hnutí Hippies, 
orientální tanečnice 
a další. Mezi ty nejlé-
pe ohodnocené a také 
odměněné patřily 
masky Vánoční stro-

meček, Asterix a Kleopatra, Zombie, 4 roční období, Tučňáci. 
Všem díky, že si dali práci s maskami a přišli!  K tanci i posle-
chu hrála skupina TRINOM.  Na zvlažení hrdélka bylo i dobré 
vínko a na pochutnání drůbeží řízečky a další dobroty. Kromě 
krásných cen si návštěvníci večera určitě odnesli i příjemné 
a veselé zážitky. Klub žen ještě jednou děkuje všem maskám, 
sponzorům ale  i všem ostatním za účast a pomoc při organi-
zování této náročné akce. A my se budeme těšit s čím dalším 
- novým a originálním vyrukují příště. Foto si můžete prohléd-
nout na webových stránkách obce: www.popovice.cz v rubri-
ce Kultura – uskutečněné akce. Zd. Vlková

Basa nám letos umrzla

Většina lidí, stejně tak jako já, se těší na jaro a netrpělivě vy-
hlíží, kdy konečně slunce trochu prohřeje vzduch i zem a pří-
roda se začne probouzet ze zimního spánku. Letošní dlouhá 
zima se stále nevzdává a právě když píšu tento článek, je ven-
ku pořádná chumelenice, doprovázená silným studeným vět-
rem. Nechce se ani věřit, že do začátku kalendářního jara zbý-
vá jen pár hodin. To letošní začne přesně 20. března ve 12:02 h 
a potrvá do 21. června, kdy v 07:04 h  jej vystřídá léto. Sněžen-
ky jako první poslové jara již rozkvetly a teď se chladem krčí 
k zemi. Rozkvetly i jiné květiny a přiletěli i první ptáci z teplých 
krajin, např. špačci, drozdi, pochopi rákosní, holubi hřivnáči 
a jiní. To, na co čekala většina milovníků přírody, právě začíná. 
Snad se počasí rychle umoudří a naplno zazní nadšený zpěv 
ptáků, rozléhající se do širokého okolí a jarní květiny se nám 
ukáží v celé své kráse. Všichni, co máte rádi přírodu, vyrazte 
ven. Vyjděte si s rodinou, bez rodiny, s foťákem nebo i bez fo-
ťáku. Běžte prostě ven. Na jaře je venku tak krásně. Je velká 
škoda nevidět, jak se vše probouzí k životu. Nezapomeňte 
však, prosím, na ohleduplné chování k přírodě. Na toto téma 
již bylo napsáno a řečeno velmi mnoho, ale bohužel je cho-
vání některých lidí vůči přírodě čím dál tím horší. O černých 
skládkách odpadků, které po roztání sněhu a do doby, než 
zarostou buřením, jsou nejlépe vidět, o volně pobíhajících 
psech a jejich hromadách výkalů na cestách a chodnících bylo 
již mnohokrát napsáno, ale stejně se to vždy mine účinkem. 

I přes tuto špatnou zkušenost si vám dovoluji připomenout 
jisté zásady, které byste měli při pobytu a práci v přírodě do-
držovat. Choďte a jezděte na kolech jen po zaužívaných chod-
nících a cestách bez zbytečného hluku. Psy voďte zásadně 
na vodítku a nepouštějte je volně, protože i ve vzdálenosti 
jen několik metrů od cesty nebo chodníku mohou vyplašit 
hnízdící bažantí či koroptví slepici a ta se již k hnízdu určitě 
nevrátí. Stejně tak mohou narazit na mladé zajíčky a usmrtit 
je, stejně tak mohou v nějakém afektu někoho pokousat, nebo 
napadnout jiného psa.  Tvrzení, že váš pes nikomu a ničemu 
neublíží, je velmi neodpovědné a naivní. Na terénních motor-
kách a čtyřkolkách nejezděte po polích a lese, je to zákonem 
zakázané a působí to velké škody. Nedotýkejte se nalezených 
a zdánlivě opuštěných mláďat, nechejte je na místě a rychle se 
vzdalte. Jejich máma si je odvede do bezpečí. Nevypalujte sta-
rou trávu a nepalte klest v místech, kde může dojít k rozšíření 
požáru. Odpady z domácností ukládejte po důkladném vytří-
dění do určených nádob a pytlů. K ukládání objemného do-
movního odpadu využívejte sběrné místo a ne příkopy a žleby 
za vesnicí.  Je toho ještě mnoho, co by každý člověk při po-
bytu v přírodě nejen na jaře, ale po celý rok měl správně dělat 
a jak by měl přírodu chránit. Záleží na nás všech, jaké zážitky 
si z pobytu v přírodě přineseme a jak bude okolí naší vesnice 
vypadat.  Přeji vám, aby pěkné zážitky z pobytu v přírodě pře-
važovaly nad těmi špatnými. Fr. Bajaja

Příchod jara

Nadšení, kreativitu a vlastní invenci všech příležitostných herců by mohl závidět lec-
jaký divadelní soubor.
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Před koncem roku uspořádal Hopsák „Turnaj v Člověče, nezlob se 
pro dospěláky“ – zájem byl nečekaný a nálada výborná.

Krojový ples zahájilo předtančením Moravské besedy 
20 krojovaných párů.

Milé překvapení účasti krojovaných v mongolském lidovém 
oděvu bylo pěkným zpestřením plesu

Výroční členská schůze ČZS ZO Popovice byla dobrou příležitostí 
k poděkování za dobrou a obětavou práci pana Bureše ve funkci 
vedoucího pálenice. 

Tříkráloví koledníci, zejména z řad dětí z Popovjánku, vykoledovali 
v naší obci  celkem  23.051 Kč, což je třetí nejvyšší výnos sbírky 
za posledních deset let.

Pro zahrádkáře si připravily milé překvapení také seniorky, které 
za doprovodu p. I. Staňka zazpívaly písničku o trnce a o všem 
dobrém co z ní vzejde. 

Kaleidoskop událostí
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Počasí fašankové obchůzce příliš nepřálo, přesto se po obci vyda-
ly tři desítky masek včetně nezbytných zástupců popovské armá-
dy s dvouhlavňovým dělem. 

Maškarní ples pořádaný Klubem žen je velmi oblíbený. 
Členky výboru vždy příjemně překvapí nápaditými kostýmy 
i zahajovacím tanečkem. 

Tradičně k pobavení svou „troškou do mlýna“ přispěje i tanečníci 
Hopsáku – tentokrát jako figurky ze hry Člověče, nezlob se.

Letošní Josefovský košt vína zapsal rekordní návštěvnost. Příští 
rok budou pro návštěvníky této akce otevřeny i prostory přísálí 
kulturního domu.

Na fašankové obchůzce nesmí chybět také „podšabláři“. 
Do skoku a všem do kroku a k dobré náladě vyhrávala kapela 
„Přiznej barvu + hosté“.

Tak jako dobré víno nesmí na koštu chybět dobrá muzika 
v podání Burčáků z Míkovic.

Kaleidoskop událostí
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Kaplička P. Marie Růžencové - na začátku byla studánka
Historické události, které zde budou 

popisovány, se odehrály před devade-
sáti třemi lety. Staňme se jejich svědky 
a věřme tomu, že domněnka je víc než 
nezodpovězená otázka. 

Podle archivních materiálů kaplička 
vznikla takto:

Byla letní slunečná neděle roku 
1919. Spolu s ostatními farníky od-
chází po bohoslužbě z kostela i Jan 
Tvrdoň. Dnes jde domů sám. Nemá 
žádného společníka jako jiné neděle. 
Snad právě přemýšlí o věcech z ká-
zání. Tu slyší za sebou rychlé kroky. 
„Pochválen buď Ježíš Kristus“, zdra-
ví ho známý hlas faráře Černého. „Až 
na věky“, odpovídá potěšen Jan a hla-
vou mu proletí myšlenka, co se asi 
skrývá za tímto setkáním. Vzápětí již 
dostává nečekanou odpověď. „Pane 
Tvrdoň, již nějakou dobu přemýšlím 
o tom, že by bylo důstojné, abychom 
se ve farnosti domluvili a na Kříbech 
postavili kapličku a přivedli do ní vodu 
ze studánky. Studánka i obrázek, kte-
rý tam je, začínají již pomalu chátrat. 
A zrovna toto místo je hodně navště-
vováno lidmi. Vím o Vás, že dovedete 
udělat pěkné stavební práce, jako jsou 
kachlová kamna1) nebo sušírny ovoce. 
Některé jsem viděl. Zkuste navrhnout 
svoji představu, jak by tato kaplička 
mohla vypadat.“ Jan Tvrdoň o tomto 
návrhu pana faráře dlouho nepřemýš-
lel. Viděl v tom i velkou příležitost jak 
poděkovat Bohu za šťastný návrat ze 
zajetí, poděkovat i za to, že bez váž-
ného zranění přežil bojové nasazení 
na frontě.

A najednou se mu začala vracet 
jedna vzpomínka za druhou. V říjnu 
1914 narukoval do Kroměříže a v led-
nu 1915 již posílá svůj první pozdrav 
z bojiště. V srpnu 1915 končí své psa-
ní: „s Bohem na šťastné shledání“. 
V únoru 1916 zasílá svůj první pozdrav 
z ruského bojiště a dne 10. 8. 1916 
píše svůj poslední pozdrav jako vo-
ják rakouské armády. Feldpostkarta 
s datem 20. 8. 1916 oznamuje rodině, 
že je v rakouském zajetí. Zajatec Jan 
Tvrdoň píše: „adresu nemůžu zaslat 

neb ještě nejsme na místě“. Rodina se 
všechno dozví až v dopise ze dne 28. 
8. 1916, kde sděluje: „jsem u sedláka 
na práci a jsme zde dva, adresa: Ro-
slav, Smolinská gubernia, pošta Sifije-
vka, Rusko. Sedlák se jmenuje Vasilič 
Jefimovič Koněnkov.“ Ve svém dopise 
ze dne 7. 3. 1918 píše: „ čekám na mír 
a co nejspíš domů.“ Dočkal se a domů 
se vrátil na jaře v roce 1919. A nyní se 
rychle vrátit zpět do přítomnosti a spl-
nit úkol, který mu pan farář uložil. Vzal 
kapesní kalendář a začal do něho kres-
lit budoucí stavbu. Tento den se naro-
dila kaplička. S nákresem zašel ještě 
na faru a pak už zbývalo vypočítat 
potřebný stavební materiál a nasklá-
dat peníze na jeho zakoupení. Zpráva 
o postavení kapličky byla oznámena 
i při bohoslužbě v kostele. U studánky 
pod obrázkem byla plechová kasička, 
kde mohli lidé, podle svých možnos-
tí finančně přispívat. Stalo se však, že 
peníze někdo třikrát odcizil. Další věcí 
byl stavební pozemek. Vlastník parcely 
568/181 nesouhlasil, aby na jeho po-
zemku byla kaplička postavena.  Tuto 
překážku vyřešila paní Anna Potomá-
ková, nazývaná Antonova2). Nabídla 
vstřícnou výměnu. Za parcelu 568/181 
dala svůj pozemek na Podvinohradí 
a parcelu 568/181 darovala farnosti. 
Pak už nic nestálo v cestě k zaháje-
ní stavebních prací. Pan Jan Tvrdoň 

zapřahal své koně a vozil na určené 
místo potřebný materiál. Pak začal 
neodkladně kapličku stavět3). O po-
mocníky neměl nouzi. Díky dobrému 
počasí a svědomité připravenosti stav-
by, práce postupovaly rychle kupředu. 
Kaplička byla po svém dokončení 
vysvěcena v květnu roku 1920. Vel-
ká účast nejen farníků z Popovic, ale 
i z okolních vesnic ukázala, že rozhod-
nutí pana faráře Černého bylo správné. 

Podle archivních materiálů pana 
Františka Tvrdoně st., napsal jako pověst 
o vystavění kapličky, Zdeněk Kočíř – ko-
mise pro historii a pamětihodnosti.

DOSLOV
A nyní si položme otázku, jakým po-

selstvím k nám dnes promlouvá tato 
kaplička? Je to poselství obětavosti 
a lásky našich předků k tomuto kraji, 
který se stal jejich i naším domovem. Je 
to výzva, abychom je následovali. Nyní 
je na každém z nás, jak na tuto výzvu 
odpovíme a jak ji přijmeme za svou. 
Jak dokážeme pozitivně změnit nebo 
upevnit svůj vztah ke své obci, k jejím 
památkám i k celému kulturnímu dě-
dictví. Pokud budeme mít úctu k mi-
nulosti a zodpovědnosti před budouc-
ností, pak jdeme po správné cestě ku 
prospěchu příštích generací, které to 
od nás právem očekávají. 

Jan Tvrdoň P. Jan Černý

1) Kachlová kamna, která jsou v Potomákovém muzeu krojů, patří mezi ty, které postavil pan Jan Tvrdoň
2) Paní Anna Potomáková měla za manžela Antonína. Proto Antonova.
3) V areálu kapličky bude umístěna pamětní deska se jmény těch, kteří se o zbudování tohoto místa nejvíce zasloužili: P. Jan Černý, Jan Tvr-
doň, Anna Potomáková – Antonova, Stanislav Habarta.
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Již tradičně byla na 8. března naplánovaná členská výroční schůze Klubu žen. Le-
tos již po třinácté po obnovení činnosti se členky Klubu žen sešly, aby zhodnotily 
akce za uplynulý rok a připravily program na ten nadcházející. Z celkového počtu 50 
členek se jich v přísálí KD sešlo 35, včetně členek výboru. Ten čítá celkem 16 členek, 
z toho 13 aktivně pracujících při přípravách a organizaci akcí KŽ.  Nejdříve vyhodno-
tily uplynulý rok, co se týká pořádaných akcí, jejich návštěvnosti a celkové úspěšnos-
ti. Vzpomenut byl samozřejmě ples maškarní s pochováváním basy, slet čarodějnic, 
pohádkový les, smažení koblih, soutěž pěkná dýně v dědině, módní přehlídka, pe-
čení perníčků a rozsvěcování vánočního stromu. Ženy si udělaly také malé „výjezdní 
zasedání“, kdy přijaly pozvánku Klubu žen z Tupes na jejich Mikulášský večírek ode-
hrávající se ve vinném sklepě. Na oplátku zase naše ženy pozvaly na výroční schůzi 
nejenom předsedkyni  tupeských žen paní Janu Slováčkovou, ale také sborek Tupes-
ké parádnice, který program schůze zpestřily písničkami z třicátých let. Na rok 2013 
se pak plánovaly termíny tradičních akcí, na které Vás Klub žen srdečně zve. Výroční 
schůze byla zakončena promítáním videozáznamu pochovávání basy z letošního 
Maškarního plesu. J. Bárová

Klub žen plánoval i bilancoval   

Pozvánky do Amfíku
UČÍME SE HROU 2

Rok utekl jako voda a Amfík Bukovina 
pro děti a jejich rodiče připravil druhý 
ročník herní a prodejní výstavy Učíme se 
hrou.

Nosným tématem té letošní jsou sta-
vebnice, a to především od českých vý-
robců. Nechybí zde však ani hlavolamy, 
optické klamy a další zajímavé atrakce. 
Na své si přijdou milovníci stavebnic 
již od tří let. Dospělí zde naleznou sta-
vebnice svého mládí i novinky poslední 
doby.

Veškeré vystavené stavebnice jsou ur-
čeny ke hraní a tvoření malých i velkých 
stavitelů. Výstava však není jen herní 
atrakcí, ale i zdrojem inspirace pro ma-
teřské školy, družiny, domy dětí a mlá-
deže. Srdečně také zveme všechny, kteří 
by chtěli naši výstavu obohatit vlastní 
atrakcí, ať už stavebnicí, hlavolamem či 
hrou. Hlavní myšlenkou je totiž výstava, 
která je živá, tvořena lidmi pro lidi, s lás-

kou k tradičním hrám a dětem.
Termín výstavy: 2. 3. – 28. 4. 2013
Otevírací doba:
PO-PÁ: pouze na objednávku,
SO-NE: 10.00 - 17.00 hod.
Vstupné: děti do 6 let ZDARMA,
děti od 6 do 99 let (50 Kč), skupiny (30 Kč)
Informace a objednávky: 725 481 909
V rámci výstavy probíhá také soutěž 
o nejšikovnějšího stavitele.

Léto v Amfíku 2013
2. 3. – 28. 4. Učíme se hrou II.
27. 4. Otevírání cyklostezek
31. 5. Fleret + VSP 
8. – 9. 6. Živoucí historie II.
14. 6. Radůza
1. – 2. 7. Slovácké divadlo 
14. 7. Mistřiňanka + host
3. 8. Fit Den Dam IV.
24. 8. Popovský kontráš V.

Krojový ples
SPOT Slunéčko zahájilo rok 2013 prv-

ní akcí už v lednu. Dne 26. 1. uspořádalo 
III. ročník Krojového plesu. Účast nebyla 
nijak velká, protože vzhledem ke krátké 
plesové sezoně, probíhala ve stejném 
termínu spousta plesů i v okolních ob-
cích, ale i tak se veselilo a tančilo až 
do ranních hodin. Ples byl zahájen před-
tančením Moravské besedy čtyřiceti ta-
nečníky všech generací, kterou s námi 
trpělivě nacvičovala a zdokonalovala 
paní Jitka Nováková, za což ji moc dě-
kujeme. K tanci a poslechu hrála ve vel-
kém sále DH Hradčovjanka  a v přísálí 
CM Rozmarýn. Na tanečním parketu se 
mísily kroje kunovské (sváteční i lehké), 
vlčnovské a různé souborové kroje. Svou 
účastí nás potěšili souboráci z Rozmarý-
nu a hlavně početná skupina obyvatel 
z Mongolska, z nichž někteří také přispě-
li ke krojové pestrosti a přišli v typickém 
lidovém mongolském oděvu. Vyvrchole-
ním večera byla bohatá tombola a draž-
ba zástěry k mužskému kroji nebo ob-
razu Popovic. S potěšením musíme říct, 
že obě tyto věci zůstali v naší obci. Dě-
kujeme všem sponzorům za příspěvky 
do tomboly, a také všem, kteří nás přišli 
podpořit, ať už v kroji nebo v civilu, ale 
s dobrou náladou, kterou jsme společně 
na akci vytvořili. Těšíme se na vás na dal-
ším ročníku. SPOT Slunéčko

Občanské sdružení Diakonie Broumov 
ve spolupráci s Obcí Popovice vyhlašuje
SBÍRKU POUŽITÉHO OŠACENÍ:
• Letního a zimního oblečení /dámské, pánské,dětské/
• Lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon, 
• Látky (minimálně 1m2, prosíme, nedávejte nám od-
řezky a zbytky látek)
• Domácí potřeby-nádobí bílé i černé, skleničky - vše 
nepoškozené
• Vatované přikrývky, polštáře a deky
• Obuv – veškerou nepoškozenou
• Hračky – nepoškozené a kompletní

VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME:
• ledničky, televize, počítače a jinou elektroniku, 
matrace, koberce – z ekologických důvodů
• nábytek, jízdní kola a dětské kočárky - ty se trans-
portem znehodnotí
• znečištěný a vlhký textil

Sbírka se uskuteční:
pátek 19. dubna v době od 17 do 19 hodin
sobota 20. dubna v době od 9 do 11hodin
v kulturním domě – přísálí (boční vchod)
Věci prosíme zabalené do igelitových pytlů či krabic, 
aby se nepoškodily transportem.

Děkujeme za Vaši pomoc.
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Z kroniky obce - rok 1950
Pokračování z minulého čísla
MNV
Složení MNV: Tichoň Antonín – před-

seda, Junaštík Alois - sociální referent, 
Stašek Jan - finanční referent, Havlíček 
Antonín - zemědělský referent, Šimek Jan 
- vyž. referent, Stašek Jiří - techn. Refe-
rent, Dvořan Jan - kult. referent.

Žák František, Paška František, Tetera 
Václav, Malina Jan č. 214, Tvrdoň Franti-
šek, Junaštík Jan, Šilhavík Miroslav, Kryš-
tof Jaroslav, Šimek Alois, Stašek Zdeněk, 
Kaňovská Marie, Šilhavíková Marie, Musil 
Antonín, Macháček Jaroslav, Bičan Anto-
nín, Malina František č. 17.

MNV konal v roce 1950 celkem 22 
schůzí pléna MNV a 26 schůzí rady MNV, 
na kterých byly projednávány otázky jak 
časové, tak i politické a hospodářské.

Zaměstnanci MNV: Hájek Antonín – ta-
jemník, Kryštofová Blažena - zásob. ta-
jemník, od 4. 6 . Havlíčková Anna, Stašek 
Kašpar - opatrovník plemeníků, Mitáček 
Josef - opatrovník kozlů, Rybka Jan - pol-
ní hlídač, Havlíček Jan – strážník.

MAV -NF
MAV-NF byl založen 28. 2. 1948 a měl 

za úkol usměrňovat spolupráci všech 
složek NF. Při ustavení byl tohoto slože-
ní: Předseda: Šilhavík František čp. 230 - 
rolník (za KSČ), zapisovatel: Šulc Oldřich 
čp. 150 - učitel  (za MOR), Křapa Josef čp. 
237 - tesař (za KSČ), Vlčnovský Jan čp. 
231 – úředník (za SBD), Vaculík Alois čp. 
203 - automech. (za SBD), Šimek Jan čp. 
119 - zedník (za ROH), Potomák Antonín 
čp. 34 – rolník (za ČSL), Kaňovský Anto-
nín čp. 80 – rolník (za KSČ), Malina Jan čp. 
214 – rolník (za ČSL), Slunečko Antonín 
čp. 93 – rolník (za ČSL), Stašek Antonín 
čp. 79 - rolník (za JSČZ), Vlachynský 
B. čp. 220 – rolník (za KSČ), Pavelka Fran-
tišek – krejčí (za ČOS).

Ku 4. výročí na 1. máje měl MAV zajistit 
účast pozvánkami, kterou také provedl. 
Podle roku 1948 byla účast malá, pro-
tože se začalo pracovat pro socializaci 
vesnice, s čím většina občanů nesouhla-
sila. Předseda MAV-NF složil tuto funkci 
na aktivu předsedů v Uh. Hradišti, pro-
tože s členkou MAV-NF  Vlčnovskou Ma-
rií ( č. 231) se dostal do osobních sporů. 
Přípisem OAV-NF byl jmenován novým 
předsedou MAV-NF dosavadní člen Křa-
pa Josef, který na toto uvolněné místo 
byl navržen MO KSČ. Místopředsedou 
byl navržen a odhlasován všemi přítom-
nými Junaštík Stanislav.

JZD
Rok 1950 byl rokem zakládání nových 

jednotných zemědělských družstev. 
V měsíci březnu na schůzi KSČ byl dán 

závazek, že se členové přičiní, aby byl za-
ložen přípravný výbor JZD. 

Přihlásili se tito členové: Tichoň Jan, 
Vlčnovská Marie - č. 231, Vlčnovský Jan, 
Vaněk Antonín, Vlachynský Ludvík, Ha-
barta Jan, Kratěna Antonín, Kratěnová 
Anežka a Myslík Jan. Dali si další záva-
zek, že získají každý dalších 5 členů. Dne 
9. 8. byl utvořen přípravný výbor, jehož 
složení bylo: Žák František – předseda, 
Vlčnovská Marie – místopředseda, Bu-
reš Antonín – jednatel, členové výboru: 
Vaněk Antonín, Junaštík Antonín, Křapa 
Josef, Tichoň Antonín, Šimek Jan.

KSČ
V měsíci říjnu si dalo MO KSČ závazek, 

že získá 15 členů do JZD. Tento závazek 
byl splněn na 100%. Prověrka pomohla 
rozšířit základnu JZD. Na různých brigá-
dách bylo odpracováno 1758 hodin.

SOKOL
Sportovní klub byl založen v roce 1947, 

jehož výbor byl následujícího složení:
Vaněk Antonín – předseda, Fornůsek 

Václav, Pavelka František, Malina Fran-
tišek, Janků Josef, Hubíček František. 
Do roku 1950 byl zdejší klub složkou 
Sokola Kunovice. V této době změnil se 
též výbor klubu. Předsedou se stal Jan-
ků Josef, za jehož vedení klub prodělával 
krizi, která byla překonána obětavostí 
a dovedností hráčů, kteří takto získali 
přízeň obecenstva. Největší zásluhu měli 
a oblibu si získali Hanáček Josef a Sta-
šek Zdeněk. Byly zakoupeny nejnutnější 
sportovní potřeby. Letos jako již samo-
statná složka Sokol zúčastnila se též růz-
ných prací při úpravě vesnice. 

ČSM
Činnost Českého svazu mládeže  spo-

čívala v práci kulturní a budovatelské, 
která byla vedena výborem tohoto slo-
žení: Kusák František – předseda, Kovařík 
Antonín - sportovní referent, Havlíčková 
Anna – jednatelka, Šimek Antonín - zem. 
referent, Myslík Antonín – pokladník, Ti-
choň František - pol. referent, Kaňovská 
Marie - kult. prop., Měšťan František - 
člen výboru, Šilhavík L. - budov. referent, 
Kryštof Antonín - člen výboru.

SDH
Sbor dobrovolných hasičů v obci byl 

založen 27. 11. 1925. Zakládající členo-
vé byli: Laga František, Ondráš František, 
Laga Antonín, Vaněk Antonín, Laga Jiří, 
Myslík Jan, Malina Jiří. 

V roce 1926 byla zakoupena motoro-
vá stříkačka, vysvěcena byla 27. 6. 1927 
a za kmotřenky byly: Foltýnová (u kos-
tela), Lagová, Kryštofová, Pašková Jos. 
a Škrášková Marie. V roce 1928 zúčastnil 
se sbor hašení velkého ohně sladovny 

v Uherském Hradišti. Stroj byl v činnosti 
přes tři hodiny.

ROH
Za okupace byly odbory roztříštěny 

na malé skupiny. Po roku 1945 přešly 
do ROH (Revoluční odborové hnutí) 
a prvním předsedou se stal s. Kratěna 
Antonín a pokladníkem s. Šimon. Ve sku-
pině bylo 120 členů a vedení se udrželo 
beze změn až do roku 1947, kdy byly vol-
by do předsednictva ROH, a zvoleni byli: 
s. Kratěna Antonín – předseda, s. Omelka 
František – místopředseda, s. Šimon – 
pokladník, s. Perutík – jednatel. Při vol-
bách byl přítomen krajský tajemník ROH, 
s. Tománek.

1948
V lednu se konala valná hromada 

v hostinci u Stašků, na které se konaly 
volby předsednictva. Zvoleni byli: s. Kra-
těna Antonín – předseda, s. Omelka Fran-
tišek – místopředseda, s.Perutík František 
– jednatel, s. Šimon – pokladník. Při vol-
bách byl přítomen krajský tajemník a s. 
Škrášek z okresního vedení ROH. Dne 5. 
září byl zvolen jednatelem s. Kusák Fran-
tišek.

1949 
Dne 2. ledna byli zvoleni do volební 

komise: Junaštík Jan, Tichoň Antonín, 
Vala Josef a Šimek František. Dne 9. ledna 
na valné hromadě byli zvoleni do nové-
ho výboru: s. Kratěna Antonín – předse-
da, s. Šimek František – místopředseda, s. 
Vlčnovský František – jednatel, s. Perutík 
Antonín – pokladník. Dne 7. srpna byli 
zvoleni na krajskou konferenci: s. Kratě-
na Antonín a s. Vlčnovský František.

1950 
Dne 5. února byla odeslána rezoluce 

za mír. Dne 5. března  byla poskytnuta 
peněžitá výpomoc nemocnému s. Boh. 
Paluříkovi částkou Kčs 500. Dne 30. dub-
na byl zvolen na valné hromadě nový 
výbor: s. Junaštík Jan – předseda, s. Kra-
těna Antonín – místopředseda, s. Pavel-
ka František č. 99 – jednatel, s. Perutík 
Antonín – pokladník. Dne 13. května 
byl navržen s. Junaštík Jan do MNV. Dne 
14. července byla poskytnuta peněžitá 
výpomoc v částce Kčs 750,- manželce 
po zesnulém s. Vyskočilovi.

Kulturní činnost
Dle kulturního plánu obce i v jeho 

plnění, byla činnost značná. Přednáš-
ky, veřejné projevy, proslovy, besedy 
s filmem i bez filmu, akademie a pásma, 
ochotnické a loutkové divadlo, kon-
certy, výstavy a rozhlasová pásma byly 
součástí kulturní práce. Mimo to bylo 30 
sportovních podniků a 13 zábav.

 Pokračování příště
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Zřízení duchovní správy v Popovicích
Počátkem minulého století sílily v naší 

obci snahy o zřízení duchovní správy 
v Popovicích. Ty dostaly reálnou podobu 
v r. 1907, kdy 30. listopadu říšský a zem-
ský poslanec Dr. Cyril Antonín Stojan, 
jako předseda zřizující-
ho výboru „Jednoty Rů-
žencové Panny Marie 
a sv. Floriána v Popo-
vicích“ svolal všechny 
členy k ustavující valné 
hromadě. Přihlášených 
členů bylo na 500.

Valná hromada 
schválila stanovy Jed-
noty. Předseda pří-
pravného výboru se 
v této souvislosti zmí-
nil o tom, že 2. prosin-
ce 1907 bude 60. vý-
ročí nastoupení císaře 
a krále Františka Josefa 
I. na trůn. Všichni pod-
daní se budou snažit 
toto výročí nějak slavit. Jubileum by po-
tomkům zdejších občanů měl připomí-
nat nově zbudovaný chrám Páně. K jeho 
postavení a zřízení duchovní správy byla 
proto na památku 60. výročí nástupu 
císaře a krále Františka Josefa I. na trůn 
ustavena Jednota P. M. Růžencové a sv. 
Floriána. Valná hromada zvolila svůj prv-
ní výbor v tomto složení: Dr. C. A. Sto-
jan, Florián Paška čp. 30, Jiří Stašek čp. 
53, Jan Havlíček čp. 156, František Laga 
čp. 40, Bohomil Niče Podolí, Štěpán Ha-
náček čp. 22, František Havlíček čp. 21, 
Antonín Bičan čp. 37, Antonín Tichoň čp. 
73, Štěpán Kaluža čp. 33, Jiří Laga čp. 90, 
Antonín Blaha čp. 91, Jan Vaněk čp. 23 
a Antonín Bečica čp. 18.

Náhradníky byli zvoleni: Jan Vlachyn-
ský čp. 36, Antonín Bureš čp. 66, Jan No-
vák čp. 56, Vavřín Malina čp. 63 a Jan Sta-
šek čp. 79. Dozorci účtů: František Hrabal 
čp. 28 a Matouš Malina čp. 17. Nově zvo-
lený výbor pak zvolil svým předsedou 
Dr. C. A. Stojana, místopředsedou se stal 
Florián Paška, pokladníkem Jiří Stašek 
a jednatelem Jan Havlíček. Ještě téhož 
roku byla podána žádost k c. k. vládě 
o povolení duchovní správy. 

15. dubna r. 1908 se konala druhá val-
ná hromada „Jednoty“ Na ní bylo určeno 
místo pro stavbu kostela na Pastuškách 
(obecní pastýreň č. 8). Místo pro hřbitov 
bylo vybráno za dědinou na Padělkách. 
Téhož roku došlo povolení od c. k. vlády 
ke zřízení duchovní správy. Plat faráře 
byl zajištěn z Matice náboženské. Ná-
sledkem těchto příznivých skutečností 

bylo přikročeno k podání žádosti k k. a. 
konsistoři o povolení zřízení duchov-
ní správy v Popovicích. Ta však ve své 
odpovědi žádala, aby nejprve byla po-
stavena fara, zřízen hřbitov a pořízeny 

všechny potřeby kostela. Byli proto vy-
zváni členové výboru, zda by někdo byl 
ochoten dobrovolně pořídit některou 
z potřeb pro kostel. K závaznému poří-
zení těchto věcí se přihlásili: Pan Anto-
nín Potomák slíbil darovat baldachýn, 
Florián Paška křtitelnici, Antonín Blaha 
bílý pluviál, Jiří Stašek zpovědnici, Ant. 

Tichoň pokrov, Fr. Havlíček máry, tum-
bu a 6 dřevěných svícnů, Štěpán Kaluža 
misál a agendy, Jan Havlíček misál černý, 
Šimon Kojetínský nádoby na sv. oleje, Fr. 
Kaluža zvonky, Fr. Potomák bursu, paté-
nu k zaopatřování a sáček na sv. oleje, 

Matouš Malina paténu k zaopatřování 
a dřevo na skříň, Jan Malina modré ko-
mže pro ministranty a kostelníka, Fr. 
Kryštof č. 75 černé komže, Fr. Macháček 
udělá šatník pro param. A stůl do sakris-

tie, hospodyně plachty 
na oltář a panny kos-
telní prádlo.

Všechny tyto pří-
pravné a jistě časově 
i finančně náročné 
práce byly ukončeny 
v r. 1913. Tvrdě vydo-
bytá duchovní sprá-
va v obci Popovice se 
stala skutečností. Bo-
hužel datum, kdy se 
takto oficiálně stalo, 
není v pamětní knize 
farnosti uvedeno. Jisté 
je, že prvním správ-
cem farnosti se stal O. 
Jan Černý, který sloužil 
jako kaplan v Nivni-

ci, rodák z Kunovic (nar. 20. 12. 1876). 
Do úřadu byl uveden děkanem Jose-
fem Bartákem, farářem z Uh. Ostrohu. 
Slavnosti se zúčastnili O. Jan Kohn, ka-
techeta z Příbora, O. Josef Hladký, farář 
z Kunovic, O. Jaroslav Hlaváček, kaplan 
z Kunovic, O. Leopold Řečka, katecheta 
z Kunovic a O. Fr. Künstler, farář z Horní-
ho Němčí. První hospodyní se stala Jus-
tina Veselá, vdova po poslanci Katolické 
národní strany Fr. Veselému z Nivnice. 
Místo kostelníka bylo svěřeno panu Janu 
Havlíčkovi, čp. 156. Varhaníkem se stal 
pan Jan Vlachynský z čp. 36. 

Místnímu faráři bylo obcí na zajištění 
živobytí svěřeno pole k trvalému užívání 
a to: 10 podílů Milonických chrastí ve vý-
měře asi 8 měřic za nájemné 80 korun 
ročně a pole Kobylec o výměře 87 árů 
za poplatek 40 korun ročně.

Tolik zprávy z kroniky farnosti obce 
Popovice, jež byla založena 1. zápisem 
v roce 1907. Jméno pisatele – prvního 
kronikáře, není nikde uvedeno. Podle 
krásného písma, slohu a celkové úpravy 
by se dalo soudit na učitele. Možná se už 
nikdy nedopátráme, kdo nám podal svě-
dectví o době a úsilí, které bylo vynalože-
no před více jak jedním stoletím našimi 
předky a jež vedlo k ustavení duchovní 
správy a postavení fary a později kostela 
v Popovicích. Nechám na posouzení čte-
náři, zda by dnešní občané Popovic do-
kázali vyvinout tolik úsilí a přinést tolik 
obětí ke splnění svých snů a cílů jako naši 
praprarodičové. Já je hluboce obdivuji. 
 J. Kolek, kronikář obce 
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Společenská kronika naší obce
50 let
Duháňová Jana 305 
Šimurdová Karla 120
Bublíková Evelína 253
Andrýsková Marta 224
Medek Vladimír 296

60 let
Šimek Ladislav 59

75 let
Mimránková Emilie 60                           
Kočíř Zdeněk 312
                          
80 let
Brázdil Josef  262
Pavelka František 1

                            

81 let
Novák Vladimír 160

83 let
Měrková Ludmila 295                          
Šnajdar Antonín 307
Šimková Emilie 126                          
Duháňová Marie 305
                          
84 let
Malinová Antonína 36
Kojetínská Drahomíra 71
                           
86 let
Tomaníková Ludmila 173 

87 let
Malina Jan 214

88 let                           
Straková Marie 81                           

90 let
Jakúbková Marie 88                      

91 let
Dědková Marie 155                          

96 let
Malinová Františka 85

Zlatá svatba
50 let společného života oslavili manželé
Marie a Antonín Koníčkovi 155

Úmrtí
9. 1. Marie Rosíková, 84 let,  čp. 202 
25. 2. Josef Forýtek, 84 let, čp. 100

V případě, že si nepřejete být zveřejněni v naší 
společenské kronice, oznamte to, prosím, so-
ciální komisi nejpozději do 30. dubna 2013.  

Všem občanům, kteří v měsíci únoru – dubnu 2013 oslaví či již oslavili svá životní jubilea, srdečně blahopřejeme.

Rozlosování fotbalových zápasů
TJ Družstevník Popovice – jaro 2013

Muži Žáci
Ne 7.4. 15.30 Vážany
Ne 14.4. 16.00 Topolná Ne 14.4. 10.00 Kněžpole
Ne 21.4. 16.00 Jalubí „B“ Ne 21.4. 13.30 Havřice
So 27.4. 16.00 O.N.Ves „B“ So 27.4. 14.00 Hradčovice
St 1.5. 16.00 Jankovice St 1.5. 10.00 NT
Ne 5.5. 16.30 Bílovice Ne 5.5. 14.00 Bílovice
St 8.5. 16.30 NT St 8.5. 10.00 NT
Ne 12.5. 16.30 Tučapy Ne 12.5. Volno
Ne 19.5. 16.30 Podolí Ne 19.5. 14.00 Nedachlebice
Ne 26.5. 14.00 Ostroh „B“ Ne 26.5. 10.00 Mistřice
Ne 2.6. 16.30 Babice Ne 2.6. 14.00 Korytná
So 8.6. 16.30 Nedakonice „B“ Ne 9.6. 10.00 Březolupy

Ne 16.6. 16.30 Medlovice Ne 16.6. 10.00 NT

  Podbarvené zápasy se hrají na domácím hřišti.

Výsledky  přátelských
fotbalových  zápasů mužů
Popovice : Hradčovice 10:1
Slovácko „C“ : Popovice 2:4 
Popovice : Domanín 7:4

Významné životní jubileum – zlatou svatbu oslavili manželé Koníčkovi v kulturním domě 
v Popovicích se svými blízkými. Ke gratulaci se jménem obce připojili také starostka obce, 
předseda soc. komise Stanislav Sedláček a s kulturním programem členové SPOT Slunéčko. 
Do dalších let přejeme hodně zdraví, optimismu a vzájemné tolerance. Foto O. Koníček


